



InnoTrans 2024

24 – 27 SEPTEMBER · BERLIN

International Trade Fair for Transport Technology

TUNNEL CONSTRUCTION



Tunnels are a vital component of transport infrastructure. The tunnel

sector is using InnoTrans to demonstrate the capabilities and innovative strengths that form the basis of the very latest tunnel projects.

Tunnel sind feste Bestandteile der Verkehrsinfrastruktur. Welche Leistungsfähigkeit und Innovationskraft hinter aktuellsten Tunnelvorhaben steckt, demonstriert die Tunnelbranche auf der InnoTrans.

Focus / Schwerpunkte

Construction products, machines and components | Services and consulting | Lighting systems | Fire protection | Air conditioning and ventilation | Communication and monitoring systems | Safety features and finishings | Special vehicles | Tunnel boring machines | Tunnel maintenance | Measurement | And more

Bauprodukte, -maschinen und Zubehör | Dienstleistungen und Consulting | Beleuchtungssysteme | Brandschutz | Klima und Ventilation | Kommunikations- und Überwachungssysteme | Sicherheitstechnik und Ausbau | Spezialfahrzeuge | Tunnelbohrmaschinen | Tunnelinstandhaltung | Vermessung | Und mehr

Tunnel Construction

InnoTrans is the leading international trade fair for transport technology and provides a concentrated overview of innovations throughout the entire mobility industry. Combined within the Tunnel Construction segment is a wide-ranging portfolio encompassing planning, new construction, and the maintenance of railway tunnels using the most innovative technical equipment. The choice of subject matter creates synergies, in particular through the proximity to the adjoining Railway Infrastructure segment.

Die InnoTrans ist die internationale Leitmesse für Verkehrstechnik und ermöglicht den konzentrierten Blick auf die Innovationen der gesamten Mobilitätsbranche. Das Segment Tunnel Construction bündelt ein breites Portfolio rund um die Planung, den Neubau und die Instandhaltung von Bahntunneln mit innovativsten technischen Ausstattungen. Thematische Synergieeffekte ergeben sich insbesondere durch die Nähe zum angrenzenden Messesegment Railway Infrastructure.

International Tunnel Forum







Opportunities are also provided for updating one's professional knowledge and for engaging in high level discussions about current issues. The International Tunnel Forum with its up to date subject matter provides a platform for highly qualified discussions on all aspects of tunnel construction and operation with industry experts at both a national and an international level. It is organized by the German Research Association for Tunnels and Transportation Facilities (STUVA).

Auch für Weiterbildung und qualifizierten Austausch über aktuelle Themen gibt es Gelegenheit. Das International Tunnel Forum begleitet inhaltlich am Puls der Zeit und bietet die passende Bühne für einen qualifizierten Diskurs mit nationalen und internationalen Branchenexperten rund um den Tunnelbau und -betrieb. Organisator ist die Studiengesellschaft für Tunnel und Verkehrsanlagen e.V. (STUVA).









InnoTrans 2022 Facts / Fakten

A driving force, innovation platform and international stage for the industry

-  2,771 exhibitors
-  132,319 trade visitors
-  200,000 sqm gross
-  42 halls
-  3,500 meters of track
-  142 vehicles in the Outdoor Display, incl. 14 buses in the Bus Display

Impulstreiber, Innovationsplattform und internationale Branchenbühne

-  2.771 Aussteller
-  132.319 Fachbesucher
-  200.000 m² Fläche (brutto)
-  42 Hallen
-  3.500 laufende Meter Gleis
-  142 Fahrzeuge im Outdoor Display, davon 14 Busse im Bus Display

InnoTrans Plus

Stay connected before, during and after the trade fair, and always have the latest information about the mobility industry, exhibitor and product details, and videos on demand. InnoTrans Plus is the digital extension of InnoTrans – anytime, anywhere.

Bestens vernetzt bleiben vor, während und nach der Messe sowie immer die neuesten Informationen rund um die Mobilitätsbranche, Aussteller- und Produktdetails sowie Videos on demand. InnoTrans Plus ist die digitale Erweiterung der InnoTrans – jederzeit und überall.

plus.innotrans.de



-  Railway Technology
-  Interiors incl. Travel Catering & Comfort Services
-  Railway Infrastructure
-  Tunnel Construction
-  Public Transport incl. Mobility+
-  Outdoor Display Gleis- und Freigelände
-  Bus Display
-  InnoTrans Campus
-  Opening Ceremony Eröffnungsveranstaltung
-  InnoTrans Convention
-  Speakers' Corner
-  Business Lounge (Marshall-Haus)
-  Press Center Pressezentrum
-  FoodCourt
-  Jelbi hub shared mobility Pickup & Drop-off for rental two-wheeled vehicles Mobilitätsflächen für Miet-Zweiräder

As of/Stand 2023-05-03
Subject to alterations
Änderungen vorbehalten

